
Development of Medical Leaders 

Brief Description:

This program aims to develop self-improvement and medical leadership,by teaching the 

necessary leadership and management skills to improve the quality of healthcare and 

enhance the e�ectiveness of medical practices.

Content:

The idea behind the Medical Leadership Development Course is to provide participants with 

the skills and tools necessary to enhance their leadership capabilities and e�ectively manage 

medical teams. The main topics that are focused on in this course include:

1- Understanding the role of leadership in the medical field: Analysis of the factors that a�ect 

leadership in the medical field and the associated responsibilities. Participants are 

introduced to best practices in medical leadership and how to e�ectively implement them.

2- Developing leadership skills: These topics include analyzing di�erent leadership styles and 

how to choose the appropriate style for di�erent circumstances. Participants are also taught 

how to e�ectively manage time and resources, and how to develop e�ective communication 

skills.

3- Improving medical team management: Participants learn how to e�ectively develop and 

guide medical teams, including how to deal with problems that occur within the team and 

how to enhance teamwork.

4- Crisis management and decision making: Participants are taught how to deal with health 

crises and make sound decisions in di�cult circumstances, with a focus on strategic planning 



and good organization.

5- Enhancing organizational culture:The organizational culture of the medical team is 

strengthened and innovation, creativity, and continuous improvement in medical practices 

are encouraged.

تطوير القادة الطبيينّ

وصف مختصر:

يسعى هذا برنامج  لتطوير الذات والقيادة الطبية، وذلك لتعليم  مهارات القيادة والإدارة اللازمة لتحسين جودة 

الرعاية الصحية وتعزيز فعالية الممارسات الطبية.

المحتوى:

تدور فكرة دورة تطوير القادة الطبيين حول تزويد المشاركين بالمهارات والأدوات اللازمة لتحسين قدراتهم في 

القيادة وإدارة الفرق الطبية بفاعلية. وتتضمن المواضيع الرئيسية التي يتم التركيز عليها في هذه الدورة.

1- فهم دور القيادة في المجال الطبي: يتم تحليل العوامل التي تؤثر على القيادة في المجال الطبي والمسؤوليات 

المرتبطة بها. ويتم تعريف المشاركين بأفضل الممارسات في القيادة الطبية وكيفية تطبيقها بشكل فعال.

2- تنمية المهارات القيادية: تشمل هذه الموضوعات تحليل الأساليب المختلفة للقيادة وكيفية اختيار الأسلوب 

المناسب للظروف المختلفة. كما يتم تعليم المشاركين كيفية إدارة الوقت والموارد بفعالية وكيفية تطوير مهارات 

الاتصال الفعالة.

3- تحسين إدارة الفريق الطبي: يتعلم المشاركون كيفية تطوير وتوجيه فريق العمل الطبي بشكل فعال، بما في 

ذلك كيفية التعامل مع المشاكل التي تحدث داخل الفريق وكيفية تعزيز العمل الجماعي.

4- التعامل مع الأزمات واتخاذ القرارات: يتم تعليم المشاركين كيفية التعامل مع الأزمات الصحية واتخاذ القرارات 

الصائبة في ظل الظروف الصعبة، مع التركيز على التخطيط الاستراتيجي والتنظيم الجيد.

5- تعزيز الثقافة التنظيمية: يتم تعزيز الثقافة التنظيمية للفريق الطبي وتشجيع الابتكار والإبداع والتحسين المستمر 

في الممارسات الطبية.


